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Projekt    
BR.0002.6.2018 
 

     
P R O T O K Ó Ł  NR   XLIII/18 

Z XLIII SESJI RADY GMINY STARE BABICE 
która odbyła się w dniu 27 czerwca 2018 r. 

 
Miejsce obrad: Sala Konferencyjna w Urzędzie Gminy  

Stare Babice ul. Rynek 21 
Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz   
Rozpoczęcie obrad:  godz. 14:00 
Zakończenie obrad: godz. 18:25 
Stan radnych:  15 
Obecnych na sesji:  15 
  
 

W sesji uczestniczyli: 
1. Krzysztof Turek     Wójt Gminy 
2. Marcin Zając    Zastępca Wójta 
3. Wiesława Wojtachnio   Sekretarz Gminy 
4. Irena Sotomska    Skarbnik Gminy 
5. Krzysztof Bugla    Radca Prawny 
6. Agnieszka Senterkiewicz   Kierownik Referatu Geodezji  

                                                                      i Gospodarki Nieruchomościami 
7. Paweł Błażejewski   Kierownik Referatu Inwestycji 
8. Jacek Kłopotowski   Kierownik Referatu Zamówień Publicznych 
9. Marcin Klimek    Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 
10. Piotr Czajkowski    Kierownik Referatu Ochrony Środowiska 
11. Anna Michalska                                         Kierownik Referatu Podatków i Ewidencji             

Działalności Gospodarczej 
12. Alicja Napurka    Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy  

                                                                      Społecznej 
13. Leszek Grabowski   Komendant Straży Gminnej Gminy Stare Babice 
14. Jarosław Płóciennik   Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji  
15. Mieczysława Majchrzak   Pracownik Referatu Organizacyjnego i Kadr 
16. Radni, sołtysi    wg listy obecności   
 

1. Otwarcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył obrady XLIII sesji Rady Gminy Stare 
Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada 
Gminy może obradować i podejmować uchwały. Przywitał wszystkich zgromadzonych.  
Przypomniał, że w Biuletynie Informacji Publicznej udostępnione zostanie nagranie z tej sesji, 
w związku z wejściem w życie przepisów RODO uczulił, aby nie posługiwać się danymi 
osobowymi. 
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Poinformował, że podczas obrad sesji będą wykonywane, a następnie upubliczniane  
i przetwarzane nagranie oraz zdjęcia, na których może zostać uchwycony wizerunek osób 
obecnych. Wizerunek będzie przetwarzany zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa  
w celu dokumentowania, archiwizowania i rozpowszechniania informacji o działaniach 
podejmowanych przez Radę Gminy nie dłużej niż wynika to z przepisów o archiwizacji. Dane 
te w postaci wizerunku będą upubliczniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie 
internetowej oraz w mediach społecznościowych, a także udostępniane uczestnikom i 
podmiotom uprawnionym na podstawie przepisów prawa. Udział w wydarzeniach i tym 
samym udostępnienie danych osobowych w postaci wizerunku jest dobrowolne, jednak 
niezbędne do uczestnictwa. Dane te nie będą profilowane ani transferowane do państw 
trzecich oraz organizacji międzynarodowych. Zgodnie z definicją danych osobowych zawartą 
w RODO, wizerunek jest uznawany za dane osobowe, dlatego też podlega ochronie na 
zasadach zawartych w tym akcie. Ponadto w oparciu o art. 81 ust. 2 ustawy o prawie autorskim 
zezwolenia nie wymaga rozpowszechnianie wizerunku: 

• osoby powszechnie znanej, jeżeli wizerunek wykonano w związku z pełnieniem przez 
nią funkcji publicznych, w szczególności politycznych, społecznych, zawodowych; 

• osoby stanowiącej jedynie szczegół całości takiej jak zgromadzenie, krajobraz, 
publiczna impreza; 

• osób uczestniczących w zgromadzeniu – zgrupowaniu co najmniej 15 osób zwołanym 
w celu wspólnych obrad lub wspólnego wyrażenia stanowiska; 

• osób biorących udział w imprezie masowej – nie mniej niż 1000 osób w terenie 
otwartym i 300 osób w obiekcie. 

Poprosił o wyjmowanie karty do logowania w przypadku opuszczania sali obrad nawet na 
chwilę, ponieważ w przypadku czyjejś nieobecności zwracana jest uwaga na błędy  
w wynikach głosowania.  
 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali porządek obrad. 

Zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym Rada Gminy 

może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego 

składu Rady.  

 

Radni nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z XLI i XLII sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego za rok 2017 wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu  gminy za 2017 r. 
a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2017 r., 
b) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2017 r., 
c) informacja o stanie mienia  Gminy Stare Babice, 
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d) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta 
Gminy Stare Babice sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stare Babice 
za 2017 rok, 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2017. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z 
tytułu wykonania budżetu za rok 2017.  

a) przedstawienie przez Komisję Rewizyjną wniosku w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Stare Babice 

b) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Stare Babice w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 
2017 r. 

c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta z tytułu wykonania 
budżetu za 2017 rok. 

8. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji za 2017 rok – 
przyjęcie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do 
scalenia nieruchomości położonych w obrębie Borzęcin Duży – kompleks nr 2. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Stare 
Babice na 2018 rok.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozie Finansowej  
Gminy Stare Babice na lata 2018-2029. 

12.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie scalenia i podziału nieruchomości 
położonych w Blizne Jasińskiego. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej we wsi 
Stare Babice.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
z Miastem Stołecznym Warszawą w sprawie dopłat do cen biletów ze zniżką na 
przejazdy środkami lokalnego transportu zbiorowego na trasie Gmina Stare Babice  - 
Warszawa, Warszawa – Gmina Stare Babice oraz na terenie Gminy Stare Babice dla 
osób zamieszkałych na terenie Gminy Stare Babice, które rozliczają podatek 
dochodowy od osób fizycznych w urzędzie Skarbowym przynależnym terenowo dla 
Gminy Stare Babice oraz dla dzieci tych osób oraz warunków uprawniających do 
nabycia biletów ze zniżką.   

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania projektu regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków do organu regulacyjnego.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej.   
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniesienia aportu rzeczowego w postaci 

prawa własności gruntów do Przedsiębiorstwa Komunalnego „Eko-Babice” Sp. z o.o.  
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska dotyczącego 

gospodarowania odpadami komunalnymi w gminie Stare Babice. 
19. Zapytania radnych. 
20. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
21. Wolne wnioski i informacje. 
22. Zakończenie obrad. 
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3. Przyjęcie protokołów z XLI i XLII sesji Rady Gminy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że Radni otrzymali protokołu z XLI 
sesji Rady Gminy. Radna L. Skrzeczkowska złożyła poprawkę do swojej wypowiedzi w 
protokole – uszczegółowiła swoją wypowiedź. Dodatkowo uszczegółowiono dwie inne 
wypowiedzi. Innych uwag nie zgłoszono, następnie przeszedł do głosowania. 
 
Radny J. Piętocha poinformował, że w związku z zapisem zadanego przez niego pytania i 
przedstawionej odpowiedzi co potwierdza zapis w protokole, zapytał dlaczego na rachunku za 
ścieki i wodę, który otrzymał w tym miesiącu, znajdują się dwie opłaty abonamentowe. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że protokół został sporządzony i 
rozumie że radny nie posiada zastrzeżeń do protokołu. Zaproponował aby pytanie zostało 
zadane w punkcie porządku obrad z pytaniami radnych gminy. 
 
Radni przyjęli protokół z XLI sesji Rady Gminy jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy 
obecności 13 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że Radni otrzymali projekt 
protokołu z XLII sesji Rady Gminy. Radni nie zgłosili uwag do protokołu.  
 
Radni przyjęli protokół z XLII sesji Rady Gminy jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy 
obecności 13 radnych. 
 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych  
w okresie międzysesyjnym. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił informację o działaniach 
podejmowanych po XLI i XLII sesji Rady Gminy. Poinformował, że: 
- otrzymał uchwały i stanowiska w sprawie poparcia działań rozwoju Mazowieckiego 

Portu Lotniczego Warszawa-Modlin od  
o Rady Powiatu Płońskiego, 
o Rady Gminy Dugosiodło, 
o Rady Gminy Izabelin, 
o Rady Gminy Wieczfnia Kościelna, 
o Rady Gminy Sońsk, 
o Rady Gminy w Platerowie,  
o Rady Gminy Teresin, 
o Rada Miejskiej w Nasielsku; 

- otrzymał Apel Rady Gminy Winnica do centralnych organów administracji państwowej 
w sprawie podjęcia niezwłocznych działań na rynku gospodarowania odpadami;  

- otrzymał do wiadomości pismo skierowane do Wójta Gminy o wydanie oficjalnego 
stanowiska w sprawie wykupu przez gminę fragmentu ulicy gen. Stanisława Maczka; 

- przekazał Prezesowi Regionalnej Izby Obrachunkowej wniosek Komisji Rewizyjnej 
dotyczący udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Stare Babice za rok 2017;  
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- otrzymał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania wniosku 
Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy; 

- otrzymał od Wójta wniosek o zwołanie sesji w sprawie dokonania pilnych zmian w 
projekcie budżetu gminy Stare Babice na 2018 rok – sesję zwołał na dzień 12 czerwca 
2018 r.; 

- otrzymał wyrok Sądu Administracyjnego w Warszawie dotyczący regulaminu 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków;  

- otrzymał do wiadomości wniosek o zmianę granic obwodów głosowania nr 7 i 8;  
- otrzymał projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków, złożony 

przez GPK Eko-Babice Sp. z o. o.; 
- otrzymał odpis wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie w 

sprawie uchwalenia regulaminu zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzenia ścieków; 

- otrzymał informację o wycofaniu projektu uchwały złożonego w ramach inicjatywy 
uchwałodawczej dotyczące uprawnień dla dużych rodzin;   

- zwołał wspólne posiedzenie Komisji w celu kontynuacji prac nad projektem uchwały  
w sprawie Samorządowego Programu dla Rodzin Wielodzietnych, złożonego w ramach 
inicjatywy uchwałodawczej przez radnych oraz omówienia spraw związanych z 
gospodarką odpadami komunalnymi w gminie; 

- zwołał wspólne posiedzenie Komisji w celu omówienia projektów uchwał do XLIII sesji 
Rady Gminy; 

- podjął działania do zwołania XLIII sesji Rady Gminy 
- w każdą środę pełnił dyżur.  

 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy Wójt 
składa sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania 
uchwał Rady. Radni w materiałach otrzymali sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XLI 
i XLII sesji, sprawozdanie z podjętych zarządzeń w okresie międzysesyjnym oraz informację o 
podpisanych aktach notarialnych. Jednocześnie poprosił o zadawanie precyzyjnych pytań 
ponieważ zarówno Wójt jak i osoby sporządzające protokół muszą się domyślać o co chodzi.  
 
Wójt Gminy K. Turek przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że m. in.:   
- przeprowadził naradę w sprawie rozbudowy monitoringu gminnego; 
- przeprowadził kolejną naradę w sprawie gospodarki odpadami komunalnymi; 
- uczestniczył w Konferencji wodno – kanalizacyjnej oraz Gali, na której Gminna 

Oczyszczalnia dostała nominację do ogólnopolskiej nagrody w kategorii inwestycji 
innowacyjnych, a Prezes Przedsiębiorstwa był nominowany w kategorii manager roku; 

- uczestniczył w posiedzeniu Rady Nadzorczej GPK „Eko – Babice” Sp. z o.o.; 
- zwołał i przeprowadził zwyczajne zgromadzenie wspólników GPK „Eko – Babice” Sp. z 

o.o.; 
- uczestniczył w zebraniu sołectw wsi Borzęcin Duży i Borzęcin Mały; 
- przeprowadził naradę z Zarządem OSP Babice;  
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- podpisał umowę z Mazowiecką Jednostka Wdrażania Programów Unijnych na 
dofinansowanie projektu dotyczącego wyposażenia Domu Kultury – umowa miała 
charakter aneksu zmieniającego termin zakończenia projektu; 

- podpisał wielostronną deklarację współpracy gmin i powiatów obszaru 
metropolitalnego Warszawy; 

- uczestniczył w zebraniu sołectw wsi Zielonki Wieś i Zielonki – Parcela; 
-  przeprowadził naradę z przedstawicielami rady senioralnej; 
- przeprowadził naradę z przedstawicielami sołectwa Wojcieszyn w sprawie postępu 

prac nad miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego dla tego sołectwa; 
- przeprowadził spotkanie z przedstawicielami firmy Sorno w sprawie  warunków 

umowy najmu; 
- uczestniczył w zebraniu sołectwa Lipków; 
- przeprowadził naradę z przedstawicielami Wydziału Ekonomicznego Szkoły Głównej 

Gospodarstwa Wiejskiego w sprawie szkoły letniej na terenie naszej gminy; 
- poinformował, że dnia 26 czerwca zostały złożone zostały do Mazowieckiej Jednostki 

Wdrażani programów Unijnych załączniki niezbędne do podpisanie umowy na 
dofinasowanie projektu „Budowa parkingów Parkuj i Jedź w gminach Ożarów 
Mazowiecki i Stare Babice  na terenie WOF.”; 

- poinformował, że Lider projektu „Promocja gospodarcza Warszawskiego Obszaru 
Funkcjonalnego - WOF EXPO”,  zawiadomił o rezygnacji  z realizacji ww. projektu. 
Rozwiązane zostało porozumienie z m.st. Warszawa i gminami WOF, które zgłosiły się 
do projektu. Nie doszło do podpisania umowy na dofinansowanie tego projektu, z 
przyczyn niezależnych od wnioskodawcy. Zaistniało zagrożenie o nie kwalifikowalności 
wydatków, innych niż wydanych na rzecz przedsiębiorców.  Wnioskodawca w 
porozumieniu z MJWPU  dopatrzył się niespójności wytycznych, o wyjaśnienie 
wnioskowano do Brukseli, nie otrzymano wiążącej odpowiedzi, stąd nie została 
podpisana umowa o dofinansowanie;  

- poinformował, że Gmina jest na pierwszym miejscu na liście rezerwowej 
dofinansowania ścieżki rowerowej - jak się pojawią środki z alokacji Gmina dostanie je 
jako pierwsza na realizację zadania. 

 
Pytania do informacji Przewodniczącego oraz sprawozdania Wójta.  
 
Wiceprzewodniczący S. Sumka poprosił o rozszerzenie następujących tematów: 
- uchwały w sprawie budowy portu lotniczego; 
- przysłanego do Przewodniczącego Rady Gminy wyroku Sądu Administracyjnego; 
- spotkania dotyczącego rozbudowy monitoringu gminnego; 
- umowy najmu z firmą „Sorno”. 
 
Radna E. Kawczyńska zadała następujące pytania: 
- czego dotyczył apel w sprawie gospodarowania odpadami; 
- kiedy będzie możliwość podłączenia monitoringu gminnego do sieci; 
- czego będzie dotyczyła współpraca z gminami ościennymi w obszarze metropolitarnym. 
 
Radny D. Sobczak poprosił o przybliżenie wyniku rozmów z „Sorno” oraz zapytał czy 
rezygnacja z programu oznacza, że odwołuje się budowę parkingu „Park and ride”. 
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Radna L. Skrzeczkowska zapytała czy w związku z rezygnacją z projektu unijnego dotyczącego 
budowy ścieżek rowerowych i parkingu „Park and ride” gmina wykona budowę powyższych 
założeń  z środków własnych. 
 
Odpowiedzi Przewodniczącego Rady Gminy H. Kuncewicz:  
- odnośnie uchwały i stanowiska w sprawie poparcia działań rozwoju Mazowieckiego Portu 
Lotniczego Warszawa-Modlin, poinformował że pismo dotyczyło ograniczenia możliwości 
lotniska w Modlinie oraz przeniesienia go do Baranowa. Mieszkańcy okolic Modlina popierają 
przeniesienie, a mieszkańcy Baranowa są przeciwni. Stwierdził, że możliwe jest podjęcie  
uchwały Rady Gminy Stare Babice, można temat przedyskutować na wspólnym posiedzeniu 
Komisji; 
- odnośnie odpisu wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie w sprawie 
uchwalenia regulaminu zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 
ścieków, poinformował że sprawa dotyczy wielokrotnie omawianej opłaty w wysokości 500zł 
pobieranej przez GPK „Eko-Babice” Sp. z o.o. W wyniku zmiany przepisów opłata nie powinna 
być zapisana w regulaminie uchwalonym przez Radę Gminy, a możliwe jest jej zawarcie w 
regulaminie wewnętrznym przedsiębiorstwa. 
  
Wójt Gminy K. Turek odpowiedział następująco: 
- odnośnie opłaty pobieranej przez GPK „Eko-Babice” Sp. z o.o., wyjaśnił że opłata nie była 
pobierana za podłączenie do sieci kanalizacyjnej, natomiast aby sieć kanalizacyjna czy 
wodociągowa mogła funkcjonować, musi zostać połączona z siecią prywatną mieszkańców. 
Aby wykonać ten fragment sieci należącej do mieszkańców, wydawano warunki przyłącza. 
Przepisy zabraniają finansowania elementów prywatnych sieci, z tego powodu aby ułatwić 
mieszkańcom wprowadzono opłatę za wykonanie szeregu czynności określających sposób 
podłączenia się do sieci przedsiębiorstwa. Problem polegał na tym, że tego typu zapisy nie 
powinny znaleźć się w uchwale rady gminy, a powinny być uregulowane cennikiem 
wewnętrznym Przedsiębiorstwa. Z tego powodu uchwała Rady Gminy została zmieniona i 
wykreślono fragment dotyczący opłaty. Dodał, że Przedsiębiorstwo posiada prawo do 
oferowania własnych usług, a podejmując uchwałę gwarantowano brak zmiany ceny. Przez 
pewien okres czasu system był prawidłowy i funkcjonował poprawnie, potem nastąpiła zmiana 
orzecznictwa i interpretacji przez co uznano, że tego typu zapisy są niepoprawne. Prokuratura 
na terenie całej Polski zajęła się weryfikację podobnych zapisów, a następnie skierowana 
została sprawa do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, który stwierdził, że uchwała w tej 
treści jest nie ważna. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odnośnie apelu Rady Gminy Winnica do 
centralnych organów administracji państwowej w sprawie podjęcia niezwłocznych działań na 
rynku gospodarowania odpadami, poinformował że apel skierowany jest do administracji 
państwowej aby rozstrzygnąć kwestie braku możliwości dofinansowania gminy do odbioru 
nieczystości z posesji, w związku z czym ceny zostały podniesione, przez co mieszkańcy są 
zaniepokojeni i apelują aby odgórnie przy pomocy ustaw odbiór nieczystości mógł być tańszy. 
Dodał, że pełna treść apelu jest dostępna do przeczytania w Biurze Rady. Wyraził poparcie dla 
apelu, szczególnie że narzucono odgórnie rozwiązania, które rzutują na postrzeganie 
samorządów w społeczeństwie.  
 
Wójt Gminy K. Turek odpowiedział następująco: 
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- odnośnie monitoringu poinformował, że przeprowadzono naradę techniczną w sprawie 
podjęcia niezbędnych działań i dołożenia kolejnych modułów i nowych kamer. Narada 
dotyczyła rozbudowy urządzeń centralnych i urządzeń terenowych. Odnośnie kamery w 
Bliznem Jasińskiego nie istnieje możliwość przesyłania sygnału przewodem światłowodowym, 
istnieje możliwość przesytu droższym systemem GSM; 
- odnośnie negocjacji z „Sorno” poinformował, że spotkanie dotyczyło przedyskutowania 
warunków umowy na dalszy okres użytkowania, z uwagi na fakt że nie wszystkie kwestie 
zostały ustalone pod koniec tego tygodnia odbędzie się drugie spotkanie w tej sprawie; 
- odnośnie spotkania w sprawie obszaru metropolitarnego Warszawy poinformował, że wiąże 
się to ze zmianą regulacji jednostek. Ponieważ Województwo Mazowieckie przekroczyło 
poziom PKB, region mazowiecki został podzielony na dwa, aby umożliwić reszcie 
Województwa otrzymania dofinansowania; 
- odnośnie programu „Wow Expo” poinformował, że program został skreślony z 
zintegrowanych inwestycji terytorialnych, dotyczył firm eksportujących z danego obszaru. 
Program ten nie jest połączony ani z programem dotyczącym ścieżek rowerowych, ani z 
Programem „Parkuj i jedź”. Dla programu dotyczącego ścieżek rowerowych i parkingu już 
niedługo będzie finalizacja procedury i podpisywanie umowy, zostanie ogłoszony przetarg. Z 
powodu zmiany kursu euro i likwidacji niektórych programów uwalniają się środki, które będą 
przeznaczane na ścieżki rowerowe.  
 
6. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego za rok 2017 wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu  gminy za 2017 r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy 
o finansach publicznych Rada Gminy rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe 
jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, w terminie 
do 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym. 
Organ uchwałodawczy tzn. Rada Gminy zatwierdza dwojakiego rodzaju sprawozdania: 
1) sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia gminy, 
2) sprawozdanie finansowe. 
Dopuszcza się podjęcie jednej uchwały, z której będzie wynikało, że oba sprawozdania zostały 
przez radę rozpatrzone i zatwierdzone, uchwałę podejmuje się w głosowaniu jawnym zwykłą 
większością głosów. 
 

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2017 r., 
 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że sprawozdanie finansowe za 
2017 rok zostało szczegółowo omówione na dodatkowym wspólnym posiedzeniu Komisji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 

b) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2017 r., 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że sprawozdanie z wykonania 
budżetu gminy za 2017 rok zostało szczegółowo omówione na dodatkowym wspólnym 
posiedzeniu Komisji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 

c) informacja o stanie mienia  Gminy Stare Babice, 
 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że informacja o stanie mienia 
Gminy Stare Babice została szczegółowo omówiona na  wspólnym posiedzeniu Komisji.  

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 

 
d) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta 
Gminy Stare Babice sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stare Babice 
za 2017 rok, 
 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że Radni otrzymali opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącą sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2017 
rok, opinia została przedstawiona na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie uchwały  Nr Wa.131.2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej  z dnia 4 kwietnia 2018 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 
Stare Babice sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stare Babice za 2017 rok i poddał go 
pod głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w 
głosowaniu). 
 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2017. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
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Uchwała Nr XLIII/450/18 - w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenie sprawozdania 
finansowego za rok 2017 wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu  gminy za 2017 r. 

- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 2 
głosami „wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych. 
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za rok 2017. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie z art. 271 ust.1 ustawy 
o finansach publicznych, Rada Gminy podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium dla Wójta 
Gminy po zapoznaniu się z: 
1) sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2017 r., 
2) sprawozdaniem finansowym, 
3) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie sprawozdania 

 z wykonania budżetu gminy, 
4) informacją o stanie mienia Gminy Stare Babice, 
5) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej. 
Uchwałę w sprawie absolutorium Rada Gminy podejmuje bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady. 
 

a) przedstawienie przez Komisję Rewizyjną wniosku w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Stare Babice 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali wniosek Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Stare Babice, wniosek został 
przekazany w materiałach na sesję.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie wniosku Komisji Rewizyjnej i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 

b) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Stare Babice w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 
2017 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącą zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Stare Babice w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, opinia została 
przekazana na wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie uchwały Nr Wa.263.2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej z dnia 19 czerwca 2018 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 
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Rewizyjnej Rady Gminy Stare Babice w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Stare 
Babice za 2017 rok i poddał go pod głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” i  2 głosach „wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu). 
 

c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta z tytułu wykonania 
budżetu za 2017 rok. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odczytał projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XLIII/451/18 - w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2017. 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i  1 głosie 
„wstrzymującym się” przy obecności 15 radnych. 
 
8. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji za 2017 rok – 

przyjęcie uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie z obowiązującym 
Statutem Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji Kierownik przedstawia Radzie Gminy pisemne 
sprawozdanie roczne z działalności Ośrodka. Sprawozdanie zostało omówione na posiedzeniu 
Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej. Komisja rekomenduje 
przyjęcie sprawozdania. Projekt uchwały został omówiony na Komisji Oświaty, Spraw 
Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej oraz na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” i  1 głosie „wstrzymującym się” przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XLIII/452/18 - w sprawie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka 

Sportu i Rekreacji za 2017 rok – przyjęcie uchwały. 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i  1 
głosie „wstrzymującym się” przy obecności 15 radnych. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do 

scalenia nieruchomości położonych w obrębie Borzęcin Duży – kompleks nr 2. 
 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada zmianę 
uchwały Rady Gminy Stare Babice z dnia 14 września 2017 r. w  sprawie przystąpienia do 
scalenia nieruchomości położonych w obrębie Borzęcin Duży – kompleks nr 2, a zmiana polega 
na wyłączeniu ze scalenia działki nr ew. 478/2 i 476/2. Wyłączenie następuje na wniosek 
uczestnika scalenia ze względu na fakt zabudowania tych działek. Dodatkowo włącza się do 
scalenia i podziału część działki nr ew. 469/2, która została pominięta w treści § 1 uchwały. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XLIII/453/18 - zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do scalenia 

nieruchomości położonych w obrębie Borzęcin Duży – kompleks 
nr 2. 

- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 
głosie „wstrzymującym się” przy obecności 15 radnych. 
 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej Gminy 
Stare Babice na 2018 rok. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada zmianę 
kwoty planowanych dochodów i wydatków budżetu, aktualizację dochodów i wydatków 
związanych z realizacja zadań zleconych z zakresu administracji rządowej i innych zadań 
zleconych ustawami, aktualizację zestawienia planowanych kwot dotacji udzielanych z 
budżetu gminy. Radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały. Projekt uchwały oraz 
autopoprawka zostały omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radna L. Skrzeczkowska zapytała czy zawsze będą przeznaczone tak duże środki na działalność 
Domu Kultury. 
 
Wójt Gminy K. Turek poinformował, że środki na Dom Kultury będą przeznaczane w takiej 
wysokości w jakiej uchwali Rada Gminy. Dodał, że jest to słuszny kierunek wydatków, Dom 
Kultury funkcjonuje od marca, a środki przekazywane są do końca roku. Niemożliwe jest 
porównanie wcześniejszych lat, ponieważ nie było Domu Kultury, w latach wcześniejszych były 
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podejmowane różne działania kulturalne, a jednostka Domu Kultury została powołana do 
rozszerzenia oferty kulturalnej gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o przegłosowanie autopoprawki do projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w 
głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych (2 radnych nie brało udziału w 
głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XLIII/454/18 - w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Stare Babice 

na 2018 rok. 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 2 
głosach „wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w 
głosowaniu). 
 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozie 

Finansowej  Gminy Stare Babice na lata 2018-2029. 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że w związku ze zmianą budżetu 
Gminy Stare Babice na rok 2018, istnieje konieczność aktualizacji Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2018-2029. Radni otrzymali autopoprawkę do projektu 
uchwały. Projekt uchwały oraz autopoprawka zostały omówione na wspólnym posiedzeniu 
Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o przegłosowanie autopoprawki do projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału 
w głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
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Wniosek został przyjęty głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” 
i  1 głosie „wstrzymującym się” przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w 
głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XLIII/455/18 - w sprawie zmian Wieloletniej Prognozie Finansowej  Gminy 

Stare Babice na lata 2018-2029. 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 
 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie scalenia i podziału nieruchomości 
położonych w Blizne Jasińskiego. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada scalenie 
i podział terenu obejmującego działki o nr ew. 195, 196/9, 196/4, 197, 198, 199/1, 199/4, 
201/3, 202/6, 202/7, 202/2, 202/9, 203/3, 204/3, 205/2, 205/5, 207, 238/3, 208/1, 236, 230, 
237/1, 209/1, 209/2 i 210/2  w miejscowości Blizne Jasińskiego. Na wspólnym posiedzeniu 
Komisji zgłoszono błędy pisarskie w paragrafie 4 w punkcie 1 w ostatnim wersie proszę skreślić 
słowo „zostały” oraz w punkcie 7 w pierwszym wersie po zwrocie „wniosków nr 5 i” dopisać 
cyfrę 6. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w 
głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XLIII/456/18 - w sprawie scalenia i podziału nieruchomości położonych w 

Blizne Jasińskiego. 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 

 
13. Rozpatrzenie projektu uchwałę w sprawie nadania nazwy drodze położonej we wsi 

Stare Babice. 
 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada nadanie 
nazwy „Wypoczynkowa” drodze położonej we wsi Stare Babice. W wyniku podziałów 
nieruchomości położonych we wsi Stare Babice zostały wydzielone m. in. działki ew. nr 643/20, 
634/17, 640/2 i 638/2 przeznaczone pod drogę gminną. Wszystkie te działki stanowią 
własność Gminy Stare Babice. Do Urzędu Gminy wpłynął wniosek o nadanie nazwy tej drodze, 
w związku z powstającą przy tej drodze zabudową mieszkaniową. Projekt uchwały został 
omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji.  
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XLIII/457/18 - w sprawie nadania nazwy drodze położonej we wsi Stare 

Babice. 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia z Miastem Stołecznym Warszawą w sprawie dopłat do cen biletów 

ze zniżką na przejazdy środkami lokalnego transportu zbiorowego na trasie Gmina 

Stare Babice  - Warszawa, Warszawa – Gmina Stare Babice oraz na terenie Gminy 

Stare Babice dla osób zamieszkałych na terenie Gminy Stare Babice, które 

rozliczają podatek dochodowy od osób fizycznych w urzędzie Skarbowym 

przynależnym terenowo dla Gminy Stare Babice oraz dla dzieci tych osób oraz 

warunków uprawniających do nabycia biletów ze zniżką.   

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
zawarcie porozumienia z Miastem Stołecznym Warszawą w sprawie dopłat do cen biletów ze 
zniżką na przejazdy środkami lokalnego transportu zbiorowego na trasie Gmina Stare Babice - 
Warszawa, Warszawa – Gmina Stare Babice oraz na terenie Gminy Stare Babice. Podpisanie 
porozumienia pozwoli mieszkańcom Gminy Stare Babice nabyć bilet imienny długookresowy 
tj. 30 lub 90 dniowy po preferencyjnej cenie. Przykładowa oszczędność przy zakupie biletu 30 
dniowego (po dopłacie gminy) 12 x 60=720 zł/rocznie. Projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji. Poprosił aby w podstawie prawnej projektu uchwały po 
zwrocie „Dz. U. z 2018, poz. 944” dopisać „i 1000” oraz w paragrafie 1 w ostatnim wersie w 
miejscu kropek wpisać poz. 5828. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny D. Sobczak zapytał ile Gminę będzie kosztowało zawarcie powyższego porozumienia, 
czy będzie kursował autobus nocny oraz dlaczego zostali wykluczeni mieszkańcy podróżujący 
autobusami na podstawie biletów jednorazowych. Dodał, że jeżeli zależy na tym, aby 
autobusami podróżowało jak najwięcej osób, to w dalszym ciągu osobom podróżującym na 
biletach jednorazowych nie będzie się opłacało zostawiać auta, aby jechać autobusem, 
szczególnie że jednorazowa podróż do Warszawy jest to koszt ok. 25 zł.  
 
Radny M. Starnowski poinformował, że ok. 4 miesięcy temu miała odbyć się komisja, na której 
miały zostać omówione kwestie zmian w komunikacji zbiorowej. Do dnia dzisiejszego komisja 
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się nie odbyła, a Radni stoją przed wyborem albo będzie dopłata albo nic, jeżeli zagłosują 
przeciw to zostanie to odebrane jako przeciw mieszkańcom. Przypomniał, że sąsiednia Gmina 
Izabelin weszła w strefę pierwszą. A u nas głośno mówi się, że linia 714 nie będzie kursować w 
drugą stronę tylko linia L.  
 
Radna J. Szczepanik zapytała czy postulowana przez nią zmiana aby linia 729 kursowała w 
drugim kierunku nastąpi od września. 
 
Radna L. Skrzeczkowska zapytała dlaczego nierówno traktuje się mieszkańców zapewniając 
dopłaty do komunikacji tylko mieszkańcom zameldowanym, jako przykład podała, że dopłaty 
do wody dostają wszyscy mieszkańcy. 
 
Wiceprzewodniczący S. Sumka zapytał kiedy Radni zostaną zapoznani z siatką komunikacji 
zbiorowej. 
 
Wójt Gminy K. Turek poinformował, że koszt dopłat do komunikacji zbiorowej powinien 
wzrosnąć o 1,5 miliona złotych rocznie. Dodał, że Gmina dopłaca najwięcej do komunikacji 
zbiorowej w porównaniu do gmin sąsiednich, w przeliczeniu na głowę mieszkańca. 
Przedstawiona propozycja dopłat została zaproponowana przez Zarząd Transportu 
Miejskiego, Gmina nie jest autorem propozycji. 
Odnośnie rozszerzenia pierwszej strefy na teren Gminy, poinformował że tego typu 
propozycja została złożona już dawno, niestety ten wniosek nie został przyjęty. Wójt Gminy 
jest organem wykonawczym, jeżeli pojawia się jakaś propozycja to przedkłada ją w formie 
uchwały Radzie Gminy, co miało miejsce z tą propozycją przedstawioną na wspólnym 
posiedzeniu komisji. Zwrócił uwagę, że im więcej daje się ulg i dopłat tym lista kolejnych się 
wydłuża. Lista świadczeń socjalnych jest długa, połączenie 500+ i 300+ daje postęp w pomocy 
społeczeństwu. W dążeniu do równowagi należy ważyć proporcję i zachować równowagę. 
Zasugerował, że przyjęcie porozumienia jest korzystne dla znaczącej części mieszkańców, 
wystawienia kart dla mieszkańców można powiązać z zameldowaniem oraz z wpływami 
środków podatkowych do urzędu. Zauważył, że jeżeli wyeliminuje się straty z wpływów PIT, 
być może w następnych latach budżetowych będzie dodatkowa pula środków na inne 
świadczenia.  
Odnośnie modyfikacji linii 729, poinformował że dla zmian w komunikacji zbiorowej 
obowiązuje określona procedura, już wiele miesięcy temu złożono propozycje zmian układu 
komunikacyjnego, w najbliższych dniach odbędzie się spotkanie, na którym Zarząd Transportu 
Miejskiego odniesie się do propozycji. Zwoływanie komisji na tym etapie byłoby 
bezprzedmiotowe, i zostanie zwołana w odpowiednim czasie; 
- odnośnie wspomnianych dopłat do wody i ścieków dla wszystkich mieszkańców a dopłat do 
biletów tylko dla mieszkańców zameldowanych poinformował, że obie dopłaty podlegają 
dwóm różnym regulacjom, nie możliwe jest różnicowanie dopłaty w przypadku wody i 
ścieków. Natomiast do dopłat do komunikacji występuje cały szereg różnic w przepisach, z 
tych powodów łączenie obu dopłat jest niemożliwe; 
- odnośnie przedstawienia siatki komunikacyjnej poinformował, że te aspekty również zostały 
zgłoszone do Zarządu Transportu Miejskiego i czekają na odpowiedź, jeżeli będzie gotowa 
zostanie zorganizowana komisja; 
- odnośnie autobusu nocnego poinformował, że temat jest omawiany ponieważ znacząco 
podniósłby koszty dopłat do transportu zbiorowego. Mieszkańcy gminy są bardziej 
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zmotoryzowani, dla przykładu w Berlinie ilość aut wynosi 300 na 1000 mieszkańców, a w 
Warszawie jest 600 na 1000 mieszkańców. Do tego dochodzą również jednoślady, którymi 
można się poruszać. Na trenie gminy jest wielokrotnie mniejsza gęstość zaludnienia, co 
oznacza wyższe koszty pasażerokilometra, co skutkuje wzrostem kosztów dopłat do w 
porównaniu w Warszawą. Dodał, że autobusy nośne są wypełnione w mniejszym stopniu niż 
autobusy dzienne, dlatego autobus nocny na terenie gminy byłby najdroższym środkiem 
transportu z możliwych.   
 
Radny M. Starnowski zapytał na jaki okres czasu zostało zawarte porozumienie oraz czy będzie 
można z niego zrezygnować na rzecz pierwszej strefy. 
 
Radna E. Kawczyńska zapytała czy w zmianach komunikacji była brana pod uwagę możliwość 
dojazdu do szkoły w Zielonkach-Parceli linią 714. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zwrócił uwagę, że punkt obrad dotyczy dopłaty do 
biletów, a nie omawiania siatki kursowania komunikacji zbiorowej. 
 
Wójt Gminy K. Turek poinformował, że umowa jest na czas nieokreślony i każda umowę 
można rozwiązać, szczególnie jeśli zostanie uznana za niekorzystną. Zwrócił uwagę, że w tym 
czasie nie ma możliwości rozszerzenia pierwszej strefy, jeżeli pojawi się taka okazja to zmienią 
warunki. Złożony apel w tej sprawie nie został pozytywnie rozpatrzony. Na najbliższym 
spotkaniu z przedstawicielami Zarządu Transportu Miejskiego dowie się, kiedy będzie możliwa 
taka alternatywa. Odnośnie linii autobusowej 714 kursującej do szkoły w Zielonkach-Parceli, 
poinformował że ten wariant nie był rozpatrywany, stwierdził, że w przyszłości będzie można 
pomyśleć o tego typu rozwiązaniach. Możliwe byłoby stworzenie małej pętli autobusowej, aby 
jeden z autobusów mógł tam dojeżdżać. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych (2 radny nie brał udziału w 
głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XLIII/458/18 - w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z 

Miastem Stołecznym Warszawą w sprawie dopłat do cen 
biletów ze zniżką na przejazdy środkami lokalnego transportu 
zbiorowego na trasie Gmina Stare Babice  - Warszawa, 
Warszawa – Gmina Stare Babice oraz na terenie Gminy Stare 
Babice dla osób zamieszkałych na terenie Gminy Stare Babice, 
które rozliczają podatek dochodowy od osób fizycznych w 
urzędzie Skarbowym przynależnym terenowo dla Gminy Stare 
Babice oraz dla dzieci tych osób oraz warunków 
uprawniających do nabycia biletów ze zniżką.   

- podjęta została w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 2 głosach 
„wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych. 
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15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania projektu regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków do organu regulacyjnego. 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie z art. 8 ustawy z dnia 27 
października 2017 r. o zmianie ustawy o zbiorowym  zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków oraz niektórych innych ustaw Gminne Przedsiębiorstwo Komunalne 
„Eko-Babice” Sp. z o.o. przedłożyło projekt nowego regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Stare Babice. Natomiast art. 19 ust. 1 wskazuje, że 
rada gminy na podstawie projektów regulaminów dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków opracowanych przez przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne, przygotowuje 
projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków oraz przekazuje go do 
zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. Radni otrzymali 
autopoprawkę do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący S. Sumka zwrócił uwagę że w regulaminie zabrania się czerpania wody z 
hydrantów pożarowych, na cele nie przeznaczone do pożaru, zapytał czy w związku z tym 
będzie możliwe podlewanie trawy w Gminnym Ośrodku Sportu i Rekreacji i pod Urzędem 
Gminy. 
 
Ekspert G. Gałabuda poinformował, że wykorzystywanie hydrantów przez jednostki gminy nie 
jest problem, w regulaminie mówi się o kradzieży wody z hydrantów bez wiedzy 
przedsiębiorstwa. Każda woda w systemie jest opomiarowana, czasem nawet hydranty mają 
liczniki.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o przegłosowanie autopoprawki do projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XLIII/459/18 - w sprawie przekazania projektu regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków do organu regulacyjnego. 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej.   

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że ustawa z dnia 11 stycznia 2018 
r. o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, 
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funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych w art. 1 zawiera szereg 
zmian przepisów ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Zmiany stosuje się 
do kadencji organów gminy wybranych w wyborach, które odbędą się w 2018 r. Powoduje to 
konieczność przeanalizowania i dostosowania Statutu Gminy do obowiązujących w nowej 
kadencji przepisów ustawy o samorządzie gminnym. Dodatkowo należy dokonać analizy 
Statutu pod kątem dokonanych na przestrzeni 8 lat od jego uchwalenia zmian w prawie 
powszechnie obowiązującym. Projekt uchwały zakłada powołanie w tym celu doraźnej Komisji 
Statutowej. Na wspólnym posiedzeniu Komisji zgłoszono następujące kandydatury do składu 
Komisji: radna Ewa Kawczyńska, radny Remigiusz Fijołek, radny Henryk Kuncewicz, radny 
Leszek Poborczyk, radny Sławomir Sumka. Zapytał czy są inne kandydatury oraz czy zgłoszeni 
wyrażają zgodę na kandydowanie. 
 
Radna E. Kawczyńska wyraziła zgodę na kandydaturę.  
 
Radny R. Fijołek wyraził zgodę na kandydaturę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz wyraził zgodę na kandydaturę. 
 
Wiceprzewodniczący L. Poborczyk wyraził zgodę na kandydaturę. 
 
Wiceprzewodniczący S. Sumka wyraził zgodę na kandydaturę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zaproponował kandydaturę radnego S. Sumkę na 
Przewodniczącego Komisji. Radni nie zgłosili sprzeciwu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
  
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 11 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych (4 radnych nie brało udziału w 
głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XLIII/460/18 - w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej.   
- podjęta została w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” 
„wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 
 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniesienia aportu rzeczowego w postaci 
prawa własności gruntów do Przedsiębiorstwa Komunalnego „Eko-Babice” Sp. z 
o.o. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
przekazanie aportem do Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego „Eko-Babice” Sp. z o.o. 
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działki o nr ew. 585 położonej we wsi Latchorzew. Po opracowaniu projektu wykonawczego 
przepompowni zaistniała konieczność powiększenia tej inwestycji. Poprosił aby w tytule 
dopisać przymiotnik „Gminnego”. Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” „wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w 
głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XLIII/461/18 - w sprawie wniesienia aportu rzeczowego w postaci prawa 

własności gruntów do Przedsiębiorstwa Komunalnego „Eko-
Babice” Sp. z o.o. 

- podjęta została w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” 
„wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 
 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska dotyczącego 

gospodarowania odpadami komunalnymi w gminie Stare Babice. 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
wyrażenie stanowiska Rady Gminy w sprawie gospodarowania odpadami komunalnymi w 
gminie Stare Babice.  Na wspólnym posiedzeniu Komisji zgłoszono autopoprawki: w podstawie 
prawnej projektu uchwały  po zwrocie „Dz. U. z 2018, poz. 944” należy dopisać „i 1000”, w 
paragrafie 1 w drugim wersie przed słowem „obniżenia” należy dopisać ” zahamowania 
wzrostu lub” oraz na końcu paragrafu należy dopisać „Sp. z o.o.”. Ponadto prosił o skreślenie 
w uzasadnieniu w 3 wersie od dołu wyrażenia „zwraca się”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny R. Fijołek zwrócił uwagę że powinno się w zdaniu „Rada Gmina zwraca się z apelem” 
zamienić słowo „apel” na „prośbę” lub zwrot „zwraca się do Wójta Gminy”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że można wykreślić słowo „apel” i 
będzie to stanowiło kolejną autopoprawkę. 
 
Wiceprzewodniczący S. Sumka stwierdził, że głównym celem odbioru odpadów przez gminne 
GPK „Eko – Babice” Sp. z o. o. jest obniżenie kosztów odbioru. Przyznał, że posiada przykre 
doświadczenia związane z ograniczaniem kosztów przez wykonywanie prac przez 
Przedsiębiorstwo, jako przykład podał sprzątanie przystanków, którego cena wzrosła, możliwe 
że kwota wzrosła z uwagi na zwiększający się obszar. Zapytał czy podjęcie uchwały jest 
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konieczne aby dowiedzieć się jak będą wyglądały koszty odbierania odpadów przez „Eko-
Babice”. Chciałby usłyszeć opinię niezależnego eksperta, który opisze jak wygląda zakup 
śmieciarek.  Zapytał czy Pan Gałabuda pracuje dla Przedsiębiorstwa. 
 
Radny J. Piętacha poinformował, że jego zdaniem podejmowanie uchwały w takim kształcie 
jest przedwczesne. Zaproponował, aby Przedsiębiorstwo przedstawiło biznes planu, gdzie 
znajdą się informacje o: koszcie zakupu śmieciarek, ciągników itp. urządzeń niezbędnych do 
składowania odpadów komunalnych oraz informacje ilu zostanie zatrudnionych pracowników 
i jaki będzie ich zakres czynności. Dodał, że w biznes planie powinny się pojawić odpisy 
amortyzacyjne. Uważa też, że zakupy sprzętu są zakupami inwestycyjnymi i powinny być 
rozliczone, dla przykładu w spółkach jest to odpisywane poprzez odpisy amortyzacyjne, które 
lokowane są w kosztach. Projekt uchwały powstał aby przekazać Przedsiębiorstwu konkretne 
środki budżetowe, a jego zdaniem uchwała jest nieprecyzyjna i niepotrzebna, powinna 
konkretnie wskazywać jak nowe zagospodarowanie ma wyglądać.  
 
Radny R. Fijołek zapytał czy ekspert Pan Gałabuda jest pracownikiem GPK „Eko-Babic” Sp. z 
o.o. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska jest niezbędny aby zostało zlecone 
wykonanie analizy czy przedsięwzięcie ma sens. Zaproponował aby wpisać do projektu 
uchwały konkretną kwotę za jaka firma ma wykonać analizę. 
 
Radna L. Skrzeczkowska stwierdziła, że wykonanie analizy na rok nie ma sensu i 
zaproponowała aby analizę wykonać na okres 10 lat. Jeśli Radni chcą zagłosować 
odpowiedzialnie muszą posiadać analizę, szczególnie że obniżenie opłat za odbiór odpadów 
komunalnych musi być znaczący, inaczej jej zdaniem możliwe jest osiągnięcie minimalnego 
zmniejszenia przez zatrudnianie firm zewnętrznych, jak w gminach sąsiednich.  
 
Wiceprzewodniczący L. Poborczyk poinformował, że to Rada Gminy wyrażała chęć powstania 
projektu uchwały, a także aby uchwała była intencyjna. W dalszym etapie na podstawie tej 
uchwały zostanie wydana kwota ok. 50 tysięcy złotych na wykonanie analizy, którą należy 
wykonać przed sporządzeniem biznes planu.  
 
Radny J. Piętocha stwierdził, dlaczego trzeba powierzać wykonanie analizy profesorom z 
Uniwersytetu Warszawskiego i każdemu zapłacić ok. 50 tys. złotych, zamiast wykonać prostą 
analizę przez pracowników Przedsiębiorstwa. 
  
Radny D. Sobczak poinformował, że jego zdaniem w projekcie uchwały lepiej brzmiał by zapis 
zamiast „rozważania” słowo „przeanalizowania”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, ze zmiana taka będzie kolejną 
autopoprawką. 
 
Wiceprzewodniczący S. Sumka zapytał czy podczas budowania szkoły była podejmowana 
uchwała intencyjna, dodał że jego zdaniem uchwała z 1998 roku pozwala na zlecenie Wójta 
przez innych zadań z zakresu gospodarki komunalnej dla Gminnego Przedsiębiorstwa 
Komunalnego „Eko-Babic” Sp. z o. o. 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że od 2 lat trwają rozmowy na 
temat za wysokich opłat za odpady komunalne, zwrócił uwagę że projekt uchwały jest 
pierwszym namacalnym dowodem na podjęcie działań zmieniających wysokość opłaty, 
działanie ma polegać na przedstawieniu analizy czy pomysł przekazania obowiązków do GPK 
„Eko – Babice” Sp. z o. o. faktycznie będzie opłacalny, jego zdaniem podjęcie uchwały jest 
niezbędne, a nie podjęcie jej będzie skutkowało przesunięciem działań w czasie co najmniej o 
pół roku.  
 
Radny R. Fijołek poinformował, że popiera podjęcie uchwały i wykonanie analizy jednak jest 
zdania, że powinno się wykonać dwie niezależne od siebie ekspertyzy. 
 
Wójt Gminy K. Turek poinformował, że podjęcie uchwały intencyjnej nie jest konieczne, a etap 
nie jest na tyle zaawansowany aby skonkretyzować cele, dopiero wtedy będzie możliwe 
wykonanie biznes planu. Nie możliwe jest wykonanie biznes planu na podstawie przypuszczeń, 
dlatego potrzebne są konkretne przedsięwzięcia i ich zakres. Przed wykonaniem biznes planu 
należy wykonać: 
- analizę prawną i opis obecnego systemu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie 
gminy, 
- opracować charakterystykę faktycznego systemu gospodarowania odpadami komunalnymi 
na terenie gminy,  
- zbadać możliwości powierzenia zadań gospodarki odpadami na terenie gminy,  
- dokonać analizy jakościowej i ilościowej obecnego systemu,  
- dokonać analizy uwarunkowań zewnętrznych,  
- dokonać analizy ilości odpadów w systemie, 
- stwierdzić braku nieprawidłowości problemów i zagrożeń, 
- dokonać analizy ekonomicznej,  
- dokonać analizy kosztów funkcjonowania systemu z uwzględnieniem formy powierzenia 
zadań, 
- dokonać analizy finansowej GPK „Eko-Babice” Sp. z o.o.,  
- dokonać analizy aktualnego i przewidywanego poziomu cen i rekomendacje w zakresie 
świadczenia usług transportu wywozu odpadów z terenu gminy.  
Odnośnie wykonania biznes planu przez pracowników GPK „Eko-Babice” Sp. z o.o. 
poinformował, że każdy z Radnych Gminy podważyłby biznes plan wykonany przez pracownika 
bez doświadczenia w branży. Dodał, że jest zwolennikiem zlecania wielu zadań władnemu 
Przedsiębiorstwu, ale tych w których posiada wiedze specjalistyczną, akurat w omawianym 
zakresie przedsiębiorstwo nie posiada wykfalifikowanej kadry więc należy zlecić zadania 
podmiotowi zewnętrznemu. Wykonanie analizy będzie kosztowało kilkadziesiąt tysięcy 
złotych, jedna z firm oszacowała zakres oferty na ok. 40 tysięcy złotych. Na tym etapie nie ma 
gwarancji, że poniesione koszty przyniosą spodziewany efekt, dopiero po wdrożeniu projektu 
możliwe jest stwierdzenie, że dane przedsięwzięcie było opłacalne i dokonało określonego 
zwrotu środków.   
Odnośnie argumentu Radnego S. Sumki, że prace wykonywane przez Przedsiębiorstwo są 
droższe, poinformował że radny porównuje usługi z zupełnie innego zakresu, szczególnie że 
na przestrzeni czasu zmieniają się również ceny za wykonywanie usług, zmienia się zakres 
robót i roboczogodziny. 
Dodał, że przez wiele miesięcy zajmował się rozeznaniem tematu, spotkał się z wieloma ludźmi 
z branży oraz odbył spotkania w Urzędzie Marszałkowskim. Do tej pory na powyższe 
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przedsięwzięcie nie została wydana ani złotówka. Natomiast ponoszenie dużych wydatków na 
wykonanie profesjonalnej analizy bez akceptacji Rady Gminy, przy tak dużym rozminięciu zdań 
byłoby nie zasadne, i stałoby się przyczyną hejtu i nagonki.  
Odnośnie pytania czy podjęcie uchwały jest wymagane, poinformował że przy przekazaniu 
budowy szkoły do GPK „Eko-Babice” Sp. z o.o. nie wymagano podejmowania takiej uchwały i 
teraz też nie jest wymagane. We wcześniejszym przypadku posiadał pewność, że GPK „Eko-
Babice” Sp. z o.o. specjalizuje się w wykonywaniu dużych zleceń poniżej kosztorysu z 
zachowaniem parametrów technicznych. Odnośnie pytania czy Pan Gałabuda jest 
pracownikiem GPK „Eko-Babice” Sp. z o.o. poinformował, że jest on wybitnym specjalistą z 
zakresu ekonomii, działalności komunalnej i wykonuje szereg zadań na zlecenie 
przedsiębiorstwa i urzędu gminy, na stałe nie jest związany żadną umową. Dodał, że z biura 
ekspertów gmina korzysta najczęściej nieodpłatnie w postaci małych ekspertyz bez 
związywania umową.  
 
Radny J. Piętocha poinformował, że z jego 40 - letniego doświadczenia w przemyśle wynika, 
że biznes plan wykonuje zawsze ten kto ma realizować zadanie, bo to on najlepiej wie jakie 
ma potrzeby. Stwierdził, że nie wierzy w ekspertyzy specjalistów, według niego do niczego one 
nie prowadzą. 
 
Wójt Gminy K. Turek poinformował, że aby wykonać biznes plan należy wykonać wstępne 
studium wykonalności oraz różne inne opracowania, dzięki którym będą sprecyzowane 
wytyczne do wykonania biznes planu. Stwierdził, że nie narzuca się z opracowaniami i 
ekspertyzami, z uwagi na dużą ilość powierzonych mu obowiązków nie podejmie się 
wykonania analizy osobiście oraz nie wyobraża sobie aby zadanie mogła wykonać jedna osoba, 
jego zdaniem jest to zadanie dla zespołu ludzi. Wyraził opinię, że jeżeli Rada Gminy posiada 
tak różne zdania na temat projektu uchwały i wykonania analizy to nie powinno się jej 
wykonywać, aby nie stała się wynikiem hejtu. 
 
Radny R. Fijołek zwrócił uwagę, że Sejm pracuje nad nowelizacja prawa oraz zwrócił uwagę, 
że w biznes planie powinien się znaleźć koszt odbioru odpadów komunalnych oddzielnie dla 
sekcji segregowanej. Uważa, że nie powinno się poddawać i powinno się podjąć uchwałę. 
 
Rany D. Sobczak poinformował, że nie odniósł wrażenia że wszyscy Radni są przeciwni 
wykonywaniu analizy. Zwrócił uwagę na fakt niedługo kończącej się umowy na wywóz 
odpadów komunalnych i na fakt, że prace nad nowym rozwiązaniem na dobre jeszcze się nie 
rozpoczęły. Złożył wniosek o zamknięcie dyskusji nad projektem uchwały.  
 
Radna L. Skrzeczkowska stwierdziła, że uchwałę należy przyjąć, ale w zmienionym brzmieniu. 
Zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały: „Rada Gminy zwraca się do Wójta Gminy o 
wykonanie analizy finansowej dotyczącej możliwości odbiorów odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości przez Gminne Przedsiębiorstwo Komunalne „Eko-Babce”, stwierdziła 
że można dodać, że analiza dotyczy najbliższych 10 lat.  
 
Wójt Gminy K. Turek poprosił, aby na tym etapie nie używać pojęcia biznes plan, ponieważ 
jest to poważny obszerny dokument, poparty szeregiem danych zaczerpniętych z rynku, aby 
go wykonać należy dokonać  dokładnej analizy rynku, cen utylizacji odpadów i cen kosztów 
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pracy w danym okresie. Dodał, że nie podejmie się wykonania biznes planu, bo na tym etapie 
jest to niemożliwe. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o zakończenie dyskusji nad projektem uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 8 głosami „za”, przy 5 głosach  „przeciw” i 2 
głosach „wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poprosił o odczytanie autopoprawki zgłoszonej 
przez Radna L. Skrzeczkowską. 
 
Radna L. Skrzeczkowska poinformowała, że § 1 powinien otrzymać brzmienie: „Rada Gminy 
zwraca się do Wójta Gminy o wykonanie analizy finansowej dotyczącej możliwości odbiorów 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości przez Gminne Przedsiębiorstwo 
Komunalne „Eko-Babce”, analiza dotyczy najbliższych 10 lat”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformowała, że wykonanie analizy na 10 lat jest 
niemożliwe, bo nie widomo ile z tyle lat będzie kosztował prąd i paliwo. 
 
Radna L. Skrzeczkowska poinformował, że może wykonać analizę na 3 lata, poprosiła o zajęcie 
stanowiskaw tej sprawie przez Wójta Gminy. 
 
Wójt Gminy K. Turek zwrócił uwagę, że analiza będzie odnosiła się do aspektów czy 
Przedsiębiorstwo wykona zadanie drożej czy taniej, możliwe jest wskazywanie zmiany 
pewnych składników kosztów,  natomiast koszty utylizacji będą takie same dla wszystkich 
podmiotów i nie ma na nią wpływu. Dla przykładu możliwe jest obniżenie kosztów odbioru 
odpadów zielonych. 
 
Radna L. Skrzeczkowska odczytała brzmienie autopoprawki: „Rada Gminy zwraca się do 
Wójta Gminy o wykonanie analizy finansowej dotyczącej możliwości odbiorów odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości przez Gminne Przedsiębiorstwo Komunalne „Eko-
Babce”, analiza dotyczy najbliższych 3 lat”. 
 
Radny K. Szuba zwrócił uwagę, że Radna L. Skrzeczkowska  wykluczyła zapisy mówiące o 
obniżeniu opłaty. Wyraził opinię, że nie należy zmieniać § 1, a należy dodać kolejny mówiący 
o zobowiązaniu Wójta Gminy do sporządzenia niezbędnych analiz w tym zakresie. 
 
Pracownik Referatu Organizacyjnego i Kadr M. Majchrzak poinformowała, że możliwy jest 
zapis, że „Rada Gminy zwraca się o wykonanie analizy finansowej”.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że uchwała jest intencyjna i ma z 
niej wynikać czy będzie chęć przekazania zadania GKP „Eko-Babice” Sp. z o.o. Dodał, że 
wpisywanie w uchwale, że celem jest obniżenie kosztów jest bez sensu, ponieważ logiczne 
jest, że jeżeli z analizy wyniknie zwiększenie kosztów, nikt nie podejmie się ich przekazywania. 
Zaproponował, aby zagłosować nad autopoprawką do projektu uchwały zgłoszoną przez Panią 
L. Skrzeczkowską.  
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Radna E. Kawczyńska poinformowała, że propozycja przedstawiona przez Radna L. 
Skrzeczkowską jest nie do końca właściwa, dlatego proponuje pozostać przy autopoprawce 
Radnego D. Sobczaka. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zostały zgłoszone trzy 
autopoprawki, pierwsza poddana pod głosowanie będzie propozycja Radnej L. 
Skrzeczkowskiej, następnie autopoprawka zgłoszona na wspólnym posiedzeniu komisji i na 
końcu autopoprawka zgłoszona przez Radnego D. Sobczaka. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o przegłosowanie autopoprawki dotyczącej zmiany § 1 na brzmienie: „Rada Gminy 
zwraca się do Wójta Gminy o wykonanie analizy finansowej dotyczącej możliwości odbiorów 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości przez Gminne Przedsiębiorstwo 
Komunalne „Eko-Babce”, analiza dotyczy najbliższych 3 lat” i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 2 głosami „za”, przy 8 głosach  „przeciw” i 5 
głosach „wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o przegłosowanie autopoprawki dotyczącej zmiany szyku wyrazów „do zahamowania 
wzrostu lub obniżenia opłaty za gospodarowania odpadami komunalnymi” do projektu 
uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 5 głosami „za”, przy 4 głosach  „przeciw” i 5 
głosach „wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w 
głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o przegłosowanie autopoprawki dotyczącej zmiany słowa „rozważania” na 
„wykonanie analizy” do projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 9 głosami „za”, przy braku głosów  „przeciw” 
i 6 głosach „wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych. 
 
Kierownik Biura Rady A. Błażejewska odczytała brzmienie paragrafu 1 uchwały: „Rada Gminy 
zwraca się do Wójta o podjęcie działań zmierzających do zahamowania wzrostu lub obniżenia 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i wykonania analizy możliwości odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości przez Gminne Przedsiębiorstwo 
Komunalne „Eko-Babice” Sp. z o.o.” 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 11 głosami „za”, przy braku głosów  
„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” przy obecności 15 radnych (3 radnych nie brało 
udziału w głosowaniu). 
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Wójt Gminy K. Turek uważa, że podjęta autopoprawka jest nie logiczna, ponieważ powinno 
się wykonać: „zahamowanie wzrostu kosztów” albo „analizę co do możliwości zahamowania 
kosztów”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XLIII/462/18 - w sprawie wyrażenia stanowiska dotyczącego 

gospodarowania odpadami komunalnymi w gminie Stare 
Babice. 

- podjęta została w głosowaniu jawnym, 9 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 2 głosach 
„wstrzymujących się” przy obecności 15 radnych (2 radnych nie brało udziału w głosowaniu). 
 

19. Zapytania radnych. 

Radny M. Starnowski zapytał na jakim etapie jest wykonanie projektu peronu linii autobusu 
L18 oraz co będzie się działo dalej w sprawie nierozstrzygniętego przetargu ulicy Izabelińskiej.   
 
Radny J. Piętocha poinformował, że na wcześniejszych obradach Rady Gminy uzyskał 
informację, że będzie jedna opłata abonamentowa za wodę i za ścieki, w tym miesiącu 
otrzymał fakturę, w której są liczone nadal dwie opłaty abonamentowe, zapytał kiedy zostanie 
to zmienione. Odnośnie monitorowanej przez niego jakości wody, poinformował że 18 maja 
br. wykonał pomiar, z którego wynikało, że w litrem wody znajduje się 436 miligramów 
węglanu wapnia, w dniu dzisiejszym pomiar wskazywał 444 miligramów węglanu wapnia. Jak 
już wspominał zainstalował sobie instalację do zmiękczania wody, poinformował że dzięki 
temu że woda jest miękka w urządzeniach grzewczych ciepłej wody takich jak pralki, zmywarki 
nie wytrąca się kamień. Uważa że powinny zostać podjęte skuteczne działania w celu likwidacji 
twardości wody, aby zejść do poziomu 210-320 miligramów węglanów wapnia w litrze wody. 
Dodał, że na wcześniejszych sesjach pokazywał filtr wody, zaprezentował drugi filtr wody który 
był użytkowany miesiąc i 12 dni. Kiedy pokazywał uszczelkę z siatką filtracyjną, usłyszał że są 
to węglany wapnia i węglany magnezu a są to brudy z tlenków żelaza. Aktualnie posiada filtr, 
który sygnalizuje mu konieczność wymiany, do innych mieszkańców gminy dostarczana jest 
woda z piaskiem i rdzą. Podczas instalacji systemu filtracyjnego rozmawiał ze specjalistą, od 
którego dowiedział się, że przy wodzie średnio brudnej filtr powinien wytrzymać ok. 4 
miesięcy, przy wodzie w miarę czystej filtr powinien wystarczyć na ok. 6-8 miesięcy, a filtr u 
niego wytrzymał miesiąc co wskazuje że woda jest twarda i brudna. Uważa, że powinny zostać 
podjęte radykalne działania w zakresie dostarczania wody. 
 
Radna L. Skrzeczkowska zapytała dlaczego został unieważniony konkurs na dyrektora szkoły 
w Zielonkach-Parceli oraz dlaczego nie zostały dochowane terminy i tryb przeprowadzenia 
konkursu w Zarządzeniu Wójta.  
 
Radna J. Szczepanik zadała następujące pytania: 
- dlaczego żaden z radnych gminy nie został zaproszony do komisji konkursowej na wybór 
dyrektora szkoły w Zielonkach-Parceli, 
- dlaczego kandydatka na dyrektora szkoły nie została wpuszczona na teren placówki, 
- uzyskała informacje, że nie przyjęto 4 dzieci z obwodu szkoły, a zostały przyjęte dzieci poza 
obwodem, 
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- ile dzieci zostało przyjętych do przedszkoli niepublicznych. 
 
Radny D. Sobczak zapytał kiedy odbędzie się komisja w sprawie zmian komunikacyjnych oraz 
zapytał czy powstała komisja do spraw oceny skutków suszy. 
 
Wiceprzewodniczący S. Sumka poruszył następujące tematy: 
- wyraził opinię, że powinno się wybudować rondo na skrzyżowaniu ul. Warszawskiej z ulicą 
Spacerową w Borzęcinie Dużym, obecne rozwiązanie komunikacyjne jest niebezpieczne; 
-  zapytał czy istnieje możliwość ustawienia pawilonu wystawienniczego na 100 - lecie 
odzyskania niepodległości lub dłuższy okres czasu, aby pokazać zbiory które były kiedyś 
dostępne, a obecnie znajdują się na plebani w Lipkowie; 
- zapytał czy istnieje możliwość przekazania kontenerów po Gminnym Ośrodku Sportu i 
Rekreacji do Wojcieszyna, aby zorganizować tam świetlice dla mieszkańców; 
- otrzymuje zgłoszenia od mieszkańców aby monitoring był przeglądany stale, a nie tylko w 
godzinach funkcjonowania Straży Gminnej. Również Policja zgłaszała chęć dostępu do 
monitoringu, szczególnie że posiadają dostęp tylko do kamery na polanie w Lipkowie. Dzięki 
temu mogli by śledzić na bieżąco miejsca w których dzieją się przestępstwa; 
- odnoście modernizacji w szkole za ok. 400 tyś. zł zapytał czy jest to konieczne, bo z drugiej 
strony niezbędne jest połączenie szaf elektrycznych aby można było wyłączyć prąd jednym 
bezpiecznikiem (za ok. 20 tys. zł). Zwrócił uwagę, że Wójt Gminy informował, że brak 
modernizacji grozi pożarem placówki;  
- przypomniał sprawę kiedy radni zostali poinformowani o karygodnym zachowaniu policji i 
naruszeniu przez nich prawa podczas prób wykonania ulicy Krzyżanowskiego. W celu 
wyjaśnienia sprawy zwrócił się do Komendanta Policji w Powiecie Warszawskim Zachodnim, 
odczytał pismo jakie otrzymał w odpowiedzi: 
„W odpowiedzi na pana pismo z dnia 7 czerwca 2018r., uprzejmie informuje że Zastępca Wójta 
Gminy Stare Babince M. Zając, skierował dwa pisma w sprawie zapewnienia obecności 
policjantów w Klaudynie przy ulicy Krzyżanowskiego *(wyłączenie jawność w zakresie numeru 
posesji) , w związku z wykonywaniem prac budowlanych dotyczących przebudowy drogi przez 
pracowników gminy. W pierwszym, przesłanym pocztą elektroniczną w dniu 21 marca 2018 
roku, jest przedstawiona informacja o  treści: „Zwracam się z uprzejmą prośbą o obecność 
patrolu interwencyjnego w dniu 27 marca br. o godz. 8:30, do czasu zakończenia przestawienia 
ogrodzenia w Klaudynie przy ulicy Krzyżanowskiego *(wyłączenie jawność w zakresie numeru 
posesji). Prace będą wykonywane przez Urząd Gminy bez zgody właściciela nieruchomości na 
podstawie decyzji Starosty Powiatu Warszawskiego Zachodniego. Decyzji został nadany rygor 
natychmiastowej wykonalności. Wobec powyższego w dniu 27 marca br. będą prowadzone 
prace budowlane i jest niezbędna obecność patrolu policji.” W tym dniu Zastępca Wójta Gminy 
Stare Babice zażądał siłowego usunięcia właścicieli tych posesji, wskazali iż jest to niemożliwe 
z uwagi na brak podstaw prawnych powyższego działania, wobec czego interwencji nie 
podjęto. Pan M. Zając skomentował to publicznym komentarzem: „Frasyniuka mogliście 
wynieść ze Starówki, a nie możecie sobie poradzić z właścicielami posesji, złożę skargę na 
działania policji.” Pytanie czy skarga została złożona. Skierowanie do nas drugiego pisma było 
poprzedzone spotkaniem roboczym w naszej siedzibie z udziałem Pana M. Zająca oraz Pani A. 
Senterkiewicz podczas którego wskazaliśmy, że Policja ma prawo i obowiązek podjęcia do 
działań w wyżej opisanej sytuacji, ale tylko i wyłącznie wtedy gdy podstawę stanowią przepisy 
ustawy z 17 czerwca 63 roku o postepowaniu egzekucyjnym. Wobec powyższego zostali 
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poinformowani że w piśmie kierowanym do policji musi się znaleźć zapis z taką podstawą 
prawną. Na każdym etapie były informacje do Referatu jak i do Pana Zastępcy Wójta.”  
Dodał, że w tej sprawie określanie zachowania Policji jako karygodne jest nie prawdziwe. 
 
Radna E. Kawczyńska poprosiła o podjęcie rozmów z Dzielnicą Bemowo aby wspólnymi siłami 
wykonać remont lub ustawić znaki drogowe na ulicy Hubala Dobrzańskiego, ponieważ 
natężenie ruchu jest coraz większe, a po debacie w sprawie bezpieczeństwa nic się nie 
zmieniło i patroli Policji dalej nie widziała.  
 
Radna K. Bielińska podziękowała za wykonanie placu zabaw w Klaudynie i zadała następujące 
pytania: 
- jakie będą kolejne działania w sprawie konkursu na dyrektora szkoły w Zielonkach - Parceli,  
- co dzieje się w sprawie modernizacji ulicy Krzyżanowskiego. 
Stwierdziła, że w miejscowości Klaudyn jest potrzebne oświetlenie oraz dodała, że monitoring 
powinien być stale kontrolowany.  
 
Wiceprzewodniczący L. Poborczyk zapytał czy Policja będzie posiadała kamery podczas 
interwencji oraz czy istnieje możliwość zakupienia kamer dla Staży Gminnej. 
 

20. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

Wójt Gminy K. Turek odpowiedział następująco: 
- zwrócił uwagę, że większość wypowiedzi radnych nie posiadała charakteru zapytania, a była 
stwierdzeniem lub postulatem, zaproponował aby wprowadzić kolejny punkt obrad np. 
wnioski i postulaty, w celu logicznego uporządkowania obrad Rady Gminy. Dodał, że w gminie 
nie ma problemu z udostępnianiem informacji w różnych trybach: pisemnie, telefonicznie i 
poprzez e-mail; 
- odnośnie modernizacji ulicy Izabelińskiej, poinformował że droga jest w zarządzie Powiatu 
dlatego w tej sprawie należy udać się do Starosty; 
-  odnośnie opłaty abonamentowej za wodę i ścieki poinformował, że opłaty za wodę i ścieki 
nalicza GPK „Eko-Babice” Sp. z o.o. i w celu wyjaśnień należy się udać do ich biura obsługi 
klienta; 
- odnośnie jakości wody poinformował, że temat jakości wody poruszany był wielokrotnie, 
twardość wody znajduje się w górnych granicach normy. Po dokonaniu modernizacji ujęcia 
norma nie została przekroczona. Dodał, że cieszy się że Radny J. Piętocha rozwiązał swój 
problem, stwierdził że nie bardzo wierzy w spowodowanie zabrudzeń filtra piaskiem, raczej są 
to wytrącone sole mineralne różnych węglanów nie tylko wapnia, ale i tlenku żelaza. Taka 
woda znajduje się na terenach gminy, możliwe jest uzyskanie zgody od administracji rządowej 
na pozyskanie dostępu do źródła wody oligoceńskiej, na razie takiej zgody nie otrzymano, 
jeżeli będzie szybko dokona się odwiertu i zmiany źródła; 
- odnośnie nierozstrzygnięcia konkursu na dyrektora szkoły poinformował, że konkurs nie 
został rozstrzygnięty z powodu braku kandydatów spełniających wymogi formalne; 
- odnośnie nie spełnienia warunków opisanych w Zarządzeniu Wójta Gminy poinformował, że 
nie zna na pamięć wszystkich zarządzeń, poprosił o sprecyzowanie, po zapoznaniu się z 
Zarządzeniem udzieli odpowiedzi;  
- odnośnie pytania dlaczego w komisji konkursowej nie było radnych poinformował, że radni 
nie mogą być członkami komisji. Skład komisji należy do wyłącznej kompetencji organu 
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wykonawczego, w skład komisji wchodzą: wydelegowany członek środowiska 
nauczycielskiego, członkowie związków zawodowych, rada pedagogiczna; 
- odnośnie informacji, że jedna z kandydatek na dyrektora nie została wpuszczona na teren 
szkoły poinformował, że kandydatka nie zgłosiła się do niego z takim problemem; 
- odnośnie 4 dzieci nie przyjętych do szkoły poinformował, że nie posiada wiedzy żeby były 
przyjęte dzieci spoza rejonu; 
- odnośnie przebiegu rekrutacji do przedszkoli poinformował, że w rekrutacji uczestniczyło 
1000 dzieci, nie jest w stanie podać dokładniejszych danych z pamięci; 
- odnośnie kontaktu z Zarządem Transportu Miejskiego poinformował, że jeśli otrzymają 
odpowiedź na przedstawioną przez nich propozycję zostanie ustalony termin wspólnego 
posiedzenia komisji w tej sprawie; 
- odnośnie powołania komisji do spraw suszy poinformował, że komisja powoływana jest na 
wniosek rolników, po ogłoszeniu przez Wojewodę Mazowieckiego stanu suszy. 
 
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska P. Czajkowski poinformował, że wczoraj wpłynęło 
do Urzędu pismo w sprawie ogłoszenia stanu suszy przez Wojewodę, już pojawił się pierwszy  
mieszkaniec dotknięty suszą, komisja zostanie powołana po zgłoszeniu wniosku i 
zatwierdzeniu  przez Wojewodę Mazowieckiego. 
 
Zastępca Wójta M. Zając poinformował, że kilka lat temu był ogłoszony stan suszy przez 
Wojewodę Mazowieckiego i odszkodowania były małe, większość rolników stwierdziła, że jest 
to nie opłacalne.   
 
Wójt Gminy K. Turek odpowiedział następująco: 
- odnośnie budowy ronda w Borzęcinie Dużym na skrzyżowaniu z ulica Warszawską 
poinformował, że za remonty dróg odpowiadają jej zarządcy; 
- odnośnie postawienia kontenerów w Lipkowie poinformował, że rzeźba jest usytuowana w 
pasie drogowym, który nie należy do Gminy, a jest na tyle duży, że możliwe jest tam 
usytuowanie rzeźby, jednak nie zmieści się tam kontener wystawienniczy; 
- odnośnie kontenerów po Gminnym Ośrodku Sportu i Rekreacji poinformował, że część z nich 
jest na tyle wyeksploatowana, że nie nadaje się do dalszego użytku. Pozostają 3 kontenery w 
dobrym stanie,  jednak nie sądzi aby w takim kontenerze możliwe było urządzenie świetlicy w 
Wojcieszynie, wymaga to większego zaangażowania środków z budżetu Gminy. Co innego 
stanowi urządzenie Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w kontenerze, gdzie przebywa kilku 
pracowników przez określony czas, a co innego urządzenie świetlicy dla dzieci i młodzieży, nie 
sądzi aby służby sanitarne wyraziły  na to zgodę; 
- odnośnie monitoringu na terenie gminy poinformował, że aktualnie na terenie gminy 
znajduje się 50-60 kamer. Od początku założeniem monitoringu nie było monitorowanie go 
całą dobę, tego typu działanie wymagałoby zatrudnienia kilkunastu osób, min. 3 osoby na 3 
zmiany do tego należy doliczyć zwolnienia, dni wolne. Zdecydowano się na rozwiązanie aby 
oglądać monitoring w określone dni przy większych wydarzeniach kulturalnych. Jeżeli Rada 
Gminy chce złożyć postulat o oglądanie monitoringu całą dobę należy to zgłosić do budżetu 
gminy. Dodał, że kamera z Bliznem Jasińskiego nie jest spięta z systemem ponieważ nie istnieje 
możliwość podłączenia jej do światłowodu, trwają prace aby sygnał przesyłać metodą GSM, 
która jest nieco droższa; 
- odnośnie dostępu policji do monitoringu gminnego poinformował, że nikt nie odmówił Policji 
dostępu do monitoringu, aby podłączenie Policji do monitoringu było możliwe należy spełnić 
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szereg określonych warunków technicznych. Aktualnie komenda Policji nie posiada możliwości 
montażu tego sprzętu. Czym innym jest dostęp do jednej kamery a czym innym dostęp do całej 
sieci kamer. W celu uzyskania szczegółowych informacji poprosił aby złożyć pismo do Urzędu, 
na które szczegółowo odpowie informatyk; 
- odnośnie wykonania remontów w placówkach szkolnych poinformował, że z wypowiedzi 
Radnego S. Sumki wnioskuje, że Radny krytycznie ocenia stan ekspertów, którzy dokonywali 
przeglądu kotłowni i zarzuca przekłamanie wykonania ekspertyzy. Stan wielu kotłowni 
wymaga remontu w wyniku wieloletnich zaniedbań. Stan kotłowni w Starych Babicach grozi 
pożarem, tak wynika z ekspertyzy która otrzymał; 
- odnośnie interwencji Policji na Klaudynie poprosił, żeby sprawę wyjaśnił Zastępca Wójta. 
Dodał, że nie był uczestnikiem zdarzeń, ale oglądał nagranie, na którym widział jak jeden z 
naszych pracowników został zaatakowany prętem metalowym, a Policja nie reagowała i nie 
ratowała życia człowieka. Komendant Policji twierdzi, że nie mieli podstaw prawnych do 
podjęcia działań, ale jeżeli występuje zagrożenie życia to każdy człowiek, a szczególnie 
policjant na służbie, ma obowiązek bronić człowieka; 
- odnośnie ulicy Hubala Dobrzańskiego poinformował, że postulat został przyjęty; 
- odnośnie konkursu na dyrektora szkoły poinformował, że będzie ustalony kolejny termin 
konkursu; 
- odnośnie zakupu kamer dla Straży Gminnej poinformował, że rozważają zakup tego typu 
monitoringu interwencyjnego dla Straży Gminnej. Nie wie czy jest sens zakupu kamer 
interwencyjnych dla Policji skoro odmawiają oni udziału w rutynowych działaniach, nie chronią 
mieszkańców podczas zagrożenia życia. Nie widzi potrzeby kupowania kolejnego sprzętu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że kontenery znajdują się w 
zarządzie Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji, konstrukcyjnie nadają się do użytku 
sportowego, są wyposażone w natryski i szatnie. W związku z powyższym Gminny Ośrodek 
Sportu i Rekreacji planuje dalsze wykorzystanie kontenerów na cele sportowe, np. jako szatnia 
i natryski do oddalonego od budynku boiska do siatkówki, byłoby to ułatwienie w użytkowaniu 
boiska. Złoży wniosek do Wójta Gminy o użytkowanie kontenerów.  
 
Kierownik Referatu Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami A. Senterkiewicz 
poinformowała, że była jedną z 3 osób z Urzędu biorącą udział w każdej z 3 akcji jakie miały 
miejsce w Klaudynie. Przygotowując się do pierwszej akcji wejścia w teren posiadali decyzję 
wywłaszczeniową zgodną z rygorem natychmiastowej wykonalności. O konieczności wejścia 
w teren powiadomili Komendę Policji, a następnie wraz z Zastępcą Wójta spotkali się z 
Komendantem osobiście informując o  problemie oraz siłowym wejściu na teren w celu 
wykonania postawienia ogrodzenia zgodnie z liniami rozgraniczającymi. Komendant 
poinformował ich, że policjanci pomogą załatwić sprawę i przysłał patrol. Na miejscu oprócz 2 
zastępów policyjnych znajdowała się też karetka i hycel, ponieważ właściciele nieruchomości 
posiadali psy. Gdy wszyscy stawili się gotowi do akcji, policjanci poinformowali, że nie mogą 
pomóc ponieważ źle zinterpretowali pismo z Urzędu i żeby mogli zaoferować swoją pomoc 
potrzebny jest tytuł egzekucyjny. Tytuł egzekucyjny wydawany jest przez Sąd, Gmina posiadała 
natomiast rygor natychmiastowej wykonalności wydawany przez Starostę Warszawskiego 
Zachodniego. W związku z powyższym przystąpili do akcji, w której Policja miała bierny udział. 
Podczas drugiej akcji, która musiała się odbyć aby możliwe było staranie się o tytuł 
egzekucyjny, została naruszona cielesność jednego z pracowników firmy zatrudnionej przez 
gminę do wykonania ogrodzenia. Dodała, że jako pracownicy Urzędu Gminy wyłącznie stali z 
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teczkami z dokumentami i próbowali wytłumaczyć właścicielowi nieruchomości na jakiej 
podstawie chcą dokonać wejścia na teren posesji. Natomiast współwłaściciele i osoby 
towarzyszące będące na nieruchomości, posiadały młotki, którymi wymachiwali w ich 
kierunku. Jedna z osób uderzyła prętem po głowie pracownika firmy. Stwierdziła, że to oni byli 
szykanowani przez współwłaścicieli i osoby towarzyszące. Natomiast jako urzędnicy nie mogli 
nic wykonać, prace miały polegać na przestawieniu ogrodzenia w związku z poszerzeniem 
drogi ulicy Krzyżanowskiego. Planowali przecięcie siatki, które udało się zrealizować w 2 
miejscach, nie naruszając w żaden sposób własności. Żaden z pracowników nie uderzył osób 
będących w terenie. Była osobą upoważnioną przez Wójta Gminy do przeprowadzenia akcji. 
Na koniec  zostali obrażeni obelgami przez właścicieli nieruchomości, Policja spisała wszystkich  
- pracowników urzędu, pracowników zatrudnionej firmy oraz właścicieli nieruchomości. 
Poinformował, że prawdopodobnie w przyszłym tygodniu otrzymają tytuł egzekucyjny, na 
podstawie którego odbędzie się kolejne spotkanie z Policją, która będzie mogła użyć siły aby 
pomóc w przestawieniu ogrodzenia, ponieważ właściciel posesji są bardzo agresywni będzie 
wymagane ich przytrzymanie. Aktualnie toczy się postępowanie w Prokuratorze przeciwko 
przekroczeniu kompetencji urzędników, czyli będąc tam i trzymając teczkę z dokumentami 
zarzuca się jej że przekroczyła kompetencje. Stwierdziła, że najgorszy jest fakt, że podczas 
drugiej akcji, kiedy została naruszona nietykalność cielesna, był obecny kamerzysta Policji i 
nagrywający całe zajście, w związku z toczącym się postępowaniem w Prokuraturze poprosiła 
o użyczenie nagrania, na co otrzymała odpowiedź, że niestety nagranie zostało skasowane 
ponieważ nie było potrzebne policji.  
 
Pytania uzupełniające: 
 
Radny L. Poborczyk zapytał czy planuje się zakup kamer interwencyjnych dla Policji, ponieważ 
ich obecność zobowiązuje nawet policjantów do lepszego zachowania.  
 
Radna L. Skrzeczkowska poinformowała, że w po unieważnieniu konkursu na stanowisko 
dyrektora powinno się poczekać 3 dni z ponownym ogłoszeniem konkursu i 7 dni na 
uzupełnienie dokumentów. A kandydat, któremu odmówiono postępowania, może w ciągu 3 
dni otrzymać odmowę dopuszczenia, natomiast w ciągu 7 dni powinien otrzymać informację 
dlaczego nie został dopuszczony. 
 
Pracownik Referatu Organizacyjnego i Kadr M. Majchrzak poinformowała, że § 4 
rozporządzenia o komisji konkursowej mówi, że komisja konkursowa ma określone zadania i 
ona podejmuje uchwałę, którą przekazuje organowi prowadzącemu, następnie organ 
prowadzący podejmuje stosowne zarządzenie. Jeżeli komisja podejmie decyzję o nie 
dopuszczeniu osób z uwagi na błędy formalne, przekazuje Wójtowi Gminy stosowną uchwałę, 
natomiast Wójt Gminy może podać termin na uzupełnienie dokumentów. Dodała, że 
przytoczony przez Radną paragraf dotyczy postępowania komisji konkursowej.  
 
Wiceprzewodniczący S. Sumka poinformował, że jeżeli chodzi o stan bezpieczeństwa 
posługuje się informacjami uzyskanymi od dyrektorów szkół, nie podważa wiarygodności 
ekspertów. Natomiast odnośnie zachowania Policji, po sesji na której była mowa o sprawie, 
zwrócił się do Komendanta i dowiedział się, że jest prowadzone postępowania w Prokuraturze 
w Pruszkowie. Zapytał czy urzędnicy zgłosili skargę na działania Policji do biura spraw 
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wewnętrznych Policji, szczególnie że zachowanie policji opisane przez urzędników jest 
niedopuszczalne i policjanci powinni ponieść jego konsekwencje.  
 
Zastępca Wójta M. Zając poinformował, że Panie biorące udział w konkursie zostały 
zaproszone i poinformowane z jakich powodów nie zostały dopuszczone do konkursu. Mogły 
pisemnie wystąpić z zapytaniem, czego nie zrobiły. Jedna z Pań przyszła dopytać i uzyskała 
stosowną podpowiedź. Będą przyjmować kolejne zgłoszenia do następnego konkursu. 
 
Wiceprzewodniczący S. Sumka poinformował, że odnośnie budynku w Lipkowie, nie chodziło 
mu o kontener tylko o pawilon wystawienniczy, ponieważ pamięta, że jako dziecko jeździł do 
muzeum w Lipkowie, gdzie oglądał cenne eksponaty.  
 
Kierownik Referatu Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami A. Senterkiewicz 
poinformowała, że nie została złożona skarga na działalność Policji, po interwencji stawili się 
u Komendanta i poinformowali, że nie są zadowoleni ze współpracy z Policją, jednak bez ich 
pomocy nie są w stanie dokonać przestawienia ogrodzenia.   
 
Wójt Gminy K. Turek poinformował, że komisja konkursowa na wybór dyrektora szkoły 
podlega specjalnym przepisom prawnym, w procedurach nie ma mowy o uchybieniach. 
Komisja składa się z przedstawicieli wielu instytucji: Rady Pedagogicznej, Związków 
Zawodowych, Kuratorium, Rady Rodziców i pracowników Urzędu Gminy. W takim składzie 
trudno byłoby popełnić błąd, nawet jeśli jedna osoba nie będzie znała procedury inne jej 
pomogą. 
 
Radna L. Skrzeczkowska poinformowała, że chodzi jej o Zarządzenia Wójta Gminy Nr 103 i Nr 
104, które ogłaszają konkurs na dyrektora szkoły. Dodała, że ogłaszając kolejny konkurs osoby, 
które mają przygotowane dokumenty do wcześniejszego konkursu mają większe szanse na 
złożenie dokumentów.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zaproponował, aby radna złożyła pytanie na piśmie 
do Urzędu Gminy, ponieważ pytanie jest szczegółowe i nikt nie zna na pamięć treści wszystkich 
Zarządzeń Wójta.  
 
Zastępca Wójta M. Zając poinformował, że faktycznie wypowiedział niefortunne 
sformułowanie, był w szoku, że jeden z jego pracowników jest bity metalowym prętem, a 
Policja nie interweniuje. Dodał, że mieszkańcy nie są zadowoleni z pracy Policji, ale gdyby ich 
nie było to nie możliwe byłby wyjście z domu. Dodał, że na corocznej debacie z Policją 
poruszane są te same punkty oraz że osobiście z nowym Komendantem objechał teren 
pokazując punkty zagrożeń.  
 
Wójt Gminy K. Turek zgadza się ze zdaniem, że korzystanie z kamer ułatwiłoby pracę Policji, 
ale tylko jeżeli Policja korzystałaby z zakupionego sprzętu. Na pewno kamery działają na 
adwersarzy i chuliganów.  
 
Wiceprzewodniczący S. Sumka poinformował, że wystąpi do Komendanta Stołecznego Policji 
o zajęcie stanowiska w sprawie interwencji w Klaudynie. Stwierdził, że ukrywanie i zacieranie 
dowodów jest przestępstwem i w tej sprawie powinien się wypowiedzieć Prokurator.  
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Skarbnik Gminy I. Sotomska poinformowała, że procedury podczas ogłaszania konkursu na 
wybór dyrektora szkoły zostały zachowane. Komisja podjęła dwie uchwały, w których wyjaśnia 
dlaczego osoby nie zostały dopuszczone do konkursu, również osoby zostały poinformowane 
osobiście. Informacja została przekazana także do Wójta Gminy. Z tego względu nie było 
przeszkód, aby ogłosić kolejny konkurs.  
 

21. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że nie wpłynął nowy harmonogram 
dyżurów radnych, w związku z tym dyżury zostaną zawieszone na okres wakacji. Ogłosił 
przerwę wakacyjną w pracach Rady Gminy w miesiącach lipiec i sierpień.    
W tym punkcie obrad publiczność może zadawać pytania, zgodnie z § 29 Statutu Gminy 

zapytania składa się w sprawach aktualnych problemów gminy, a także w celu uzyskania 

informacji o stanie faktycznym. Czas wystąpienia zgodnie ze statutem do 5 minut. 

Rada Gminy nie rozpatruje indywidualnych spraw, przedmiotem obrad rady mogą być jedynie 

sprawy publiczne dotyczące społeczności lokalnej, nie zaś sprawy prywatne czy osobiste (art.6 

ust.1 ustawy o samorządzie gminnym). 

 
Pan J. Kusiński poinformował, że podczas tworzenia kompleksu scaleniowego w Borzęcinie 

Dużym zabrano się z jego nieruchomości 302m pod drogę oferując za to kwotę po 30 zł za metr. 

Uważa, że jest to nieuczciwe podejście urzędników. Dodał, że w tej sprawie nie został 

poinformowany na czas w sposób konkretny, a dopiero w sytuacji kiedy złożył wniosek o 

zabudowę mieszkaniową otrzymał odpowiedz że bez przeznaczenie trenów pod drogę nie jest 

to możliwe. Tymczasem z jego ustaleń wynika że droga ma status drogi prywatnej z gruntami 

ornymi i służebnością.  

 

Przewodniczący Radny Gminy H. Kuncewicz poinformował, że Rada Gminy nie ma 

kompetencji do rozpatrywania spraw indywidualnych. 

 

Pan J. Kusiński poinformował, że nie ma nic przeciwko wykonaniu scalenia, ale żeby było 

wykonywane uczciwie. 

 

Sołtys Wsi J. Wasiak poprosiła aby sołtysi mieli możliwość wpłacania podatków do kasy banku 

w Urzędzie Gminy w wyznaczonych godzinach dla zachowania bezpieczeństwa. 

 

Kierownik Referatu Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami A. Senterkiewicz 

poinformowała, że Pan J. Kusiński jest uczestnikiem postępowania scaleniowego, aby możliwe 

było przeprowadzenie scalenia plan miejscowy określa jego granice zaznaczone czerwoną linią. 

Dzięki temu istniała możliwość włączenia części gruntów położonych na północ, należących do 

Pana do obszaru scaleniowego, a pozostała część gruntów w planie miejscowym położona jest 

poza scaleniem i  przeznaczenia pod ciąg pieszo-jezdny oznaczony symbolem KPJ. Po włączeniu 

części gruntów do scalenia, została Panu wąska działka, która służyła współwłaścicielowi jako 

dojazd do działek, przy ulicy Kosmowskiej. Pan posiada również nieruchomość (poza obszarem 

scaleniowym) w pełni budowlaną. Podczas rozmów z właścicielem informowano, że po 

zakończeniu procedury scaleniowej, kiedy zostaną zamknięte księgi i nieruchomość będzie 
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posiadała nowy numer ewidencyjny, przystąpią do negocjacji w celu odkupienia części działki 

poza obszarem scaleniowym przeznaczonej na ciąg pieszo-jezdny. Problem polega na tym, że 

zgodnie z rozporządzeniem w sprawie wyceny i szacowania nieruchomości grunty 

przeznaczone pod drogi są wykupowane po cenie ok. 30 zł z m2 i taka kwota zostanie Panu 

prawdopodobnie zaoferowana, natomiast odszkodowanie za drogi w procedurze scalenie to 

średnia cena z m2 przed scaleniem, czyli za pozostałe grunty w procedurze scalenia właściciel 

dostanie cenę ok. 80zł z m2. Różnica w cenie wynika z przepisów i procedur jakimi się różnią 

oba postępowania. Przytoczona droga jest niezbędna do połączenia ulicy Kwiatów Polnych z 

całym obszarem scaleniowym. Istnie też możliwość zlecenia rzeczoznawcy majątkowemu, 

który oszacuje właścicielowi wartość odszkodowania.   

 

Wójt Gminy K. Turek poinformował, że istnieje możliwość wyznaczenia dni i godzin, w trakcie 

których sołtysi będą mogli dokonywać wpłat. 

 

22. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił 
zamknięcie XLIII sesji Rady Gminy Stare Babice.  
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